
 
Kannanotto valtuustoaloitteeseen koskien musiikin taiteen perusopetusta 
 
Khall 14.03.2022 § 49  
  

 
Valmistelija: 
vs. hallintojohtaja Mirja Tuunanen 
puh. 044 781 1251 
mirja.tuunanen@parikkala.fi 
 
Parikkalan Kristillisdemokraattien ja Vihreiden valtuustoryhmät ovat 
jättäneet valtuuston kokouksessa 7.3.2022 valtuustoaloitteen koskien 
talousarvioon 2022 tehtyä musiikkiopiston määrärahan leikkausta. 
 
Esittelijä: Kunnanjohtaja Huuskonen Vesa 
 

Päätösehdotus Kunnanhallitus lähettää aloitteen valmisteltavaksi sivistyslautakunnalle. 
 

Päätös Hyväksyttiin. 
 
Sivltk 18.05.2022 § 55  
  

 
Valmistelija: 
Timo Toivonen 
puh. 044 7811 297 
timo.toivonen@parikkala.fi 
 
Kunnanhallitus on pyytänyt sivistyslautakunnalta kannanottoa Parikkalan 
Kristillisdemokraattien ja Vihreiden valtuustoryhmien valtuustoaloitteeseen 
koskien talousarvioon 2022 tehtyä musiikkiopiston määrärahan leikkausta 
(Khall 14.03.2022 § 49  55/00.01.02/2022). 
 
Lautakunta on käsitellyt asiaa ensimmäisen kerran 27.10.2021 
kokouksessaan, jossa esiteltiin säästökohteita tulevaan budjettiin (58 §). 
Tällöin lautakunta hyväksyi esitetyn musiikin opetukseen kohdistuvan 
leikkauksen, joka sisältyneenä sivistystoimen talousarvioon vahvistettiin 
valtuustossa joulukuussa. Leikkauksia kohdistettiin sivistyspuolella samalla 
mm. koulun määräaikaiseen henkilökuntaan, yhdistysten avustuksiin sekä 
nuoriso- ja kulttuuritoimen käyttömäärärahoihin. 
   
Kunnan talous on vaatinut tasapainottamista ja säästöjä on pitänyt etsiä 
vaarantamatta liikaa lakisääteisten palvelujen toteuttamista, huomioiden 
myös kohderyhmän laajuuden ja tasavertaisuuden vaikutusta arvioitaessa. 
 
Musiikin opiskelijoiden on mahdollista jatkaa opintojaan tämänhetkisen 
lukumäärän mukaisesti omavastuuosuuden avulla, minkä jälkeenkin 
kunnan yksittäisen opiskelijan tuki on huomattava. 
 
Kunnan taloustilanne ei tule muuttumaan parempaan suuntaan kuluvan 
vuoden aikana ja todennäköisesti säästökohteita joudutaan etsimään lisää 
tuleville vuosille. 
 
Nämä huomioon ottaen katson aiheelliseksi pitää musiikin taiteen 
perusopetukseen varatun määrärahan talousarvion mukaisena. 

 
  



  
 
Sivistyslautakunta otti valtuustoaloitteen käsiteltäväksi ja asiasta käytiin 
vilkasta keskustelua. Keskustelun kuluessa sivistyslautakunnan varajäsen 
Riku Sikiö ehdotti että esitetään hallitukselle lisätalousarviota. Kerttu 
Friman-Nummila kannatti Riku Sikiön ehdotusta. 
 
Puheenjohtaja totesi, että koska oli tehty esittelijän ehdotuksesta 
poikkeava kannatettu ehdotus, niin asiasta on äänestettävä. Puheenjohtaja 
esitti suoritettavaksi äänestyksen siten, että ne, jotka kannattavat esittelijän 
ehdotusta, äänestävät ”jaa” ja ne, jotka kannattavat Riku Sikiön ehdotusta, 
äänestävät ”ei”. Äänestysesitys hyväksyttiin. 
 
Suoritetussa äänestyksessä annettiin 3 ”jaa”- ääntä (Antti Paajanen, 
Birgitta Valkeapää ja Sami P.K.Sinkkonen) ja 2 ”ei” ääntä (Riku Sikiö ja 
Kerttu Froman-Nummila). 
 
Puheenjohtaja totesi, että äänin 3/2 sivistyslautakunta on hyväksynyt 
esittelijän ehdotuksen sivistyslautakunnan päätöksesksi.  
 
Esittelijä: Sivistysjohtaja Toivonen Timo 
 

Päätösehdotus Lautakunta esittää musiikin taiteen perusopetukseen varatun määrärahan 
säilyttämistä valtuuston vahvistaman talousarvion mukaisena. 

  
 

Päätös Päätösehdotuksen mukaisesti. 
 
 
Khall 30.05.2022 § 91  
  

Valmistelija: 
Kunnanjohtaja Vesa Huuskonen 
vesa.huuskonen@parikkala.fi 
 
Sivistyslautakunta on varsin perusteellisesti käsitellyt valtuustoaloitetta. 
Todettakoon, että kesken vuotta tehdyt talousarvion tarkennukset vaativat 
erityisiä perusteita. 
 
Esittelijä: Kunnanjohtaja Huuskonen Vesa 
 

Päätösehdotus Kunnanhallitus toteaa valtuustoaloitteen tulleen käsitellyksi 
asianmukaisesti ja saattaa sen tiedoksi kunnanvaltuustolle. 
 

Päätös Hyväksyttiin. 
 
 
Kvalt 20.06.2022 § 11    
55/00.01.02/2022    

 
Päätösehdotus Kunnanhallitus saattaa valtuustoaloitteen käsittelyn tiedoksi 

kunnanvaltuustolle. 
 

Päätös Merkittiin tiedoksi. 
 
Merkintä: puheenvuorot käyttivät valtuutetut Ulla Kujanpää, Sami P.K. 
Sinkkonen ja Jouni Kiviaho sekä kunnanjohtaja Vesa Huuskonen. 


